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Kuchtová: CzechInvest o operačním programu nebude
rozhodovat

 Praha 12. září (ČTK) - Agentura CzechInvest nebude nijak zapojena do rozhodování o evropském operačním programu
Vzdělávání pro konkurenceschopnost, ujistila dnes sněmovní školský výbor ministryně školství Dana Kuchtová (SZ).
Jeho členům vysvětlovala, jak ministerstvo školství postupuje při řízení dvou operačních programů. Šéfka poslaneckého
klubu KDU-ČSL Michaela Šojdrová její vysvětlení zatím neuspokojilo, výbor přerušil jednání do 3.října. Kuchtová by mu
do té doby měla předložit některé dokumenty.     Spory kolem obou programů se rozhořely minulý týden, kdy začala
Šojdrová ministryni kvůli uzavření smlouvy s CzechInvestem kritizovat. Navrhovala, aby Kuchtová zvážila rezignaci.
Dnes školskému výboru představila důvody své kritiky a řekla, že Kuchtová si musela být vědoma toho, že proces
schvalování i čerpání peněz se zdrží.     U programu Vzdělávání pro konkurenceschopnost (v hodnotě 59 miliard) se
nelíbilo ani jí, ani některým zástupcům krajů, že by měl CzechInvest do programu zasahovat. Kuchtová sice tvrdila, že
ministerstvo bude od agentury pouze kupovat služby, dnes však řekla, že po výhradách spolupráci zrušila. "Okamžitě
jsme vyšli vstříc a ustoupili jsme," řekla.     Šojdrová dnes také uvedla, že se naplnily její obavy, protože Evropská
komise schvalování programu pozastavila a žádá vysvětlení, co se s ním děje. Ministryně ji ujistila, že s Bruselem
jedná. "Předpokládám, že program bude schválen do týdne," řekla ČTK.     Kuchtová musela vysvětlovat i zapojení
CzechInvestu do implementace druhého programu Výzkum a vývoj pro inovace (v hodnotě 68 miliard). Podle ní měl
svou roli hrát i dříve, do programu měl dokonce zasahovat více než nyní. Novou smlouvou by se prý měly pravomoci
ministerstva posílit.     Přiznala však, že bylo chybou, že o nové dohodě dostatečně neinformovala kraje a další
zúčastněné. Vysvětlila to časovým tlakem. V létě jí prý totiž Brusel zaslal zdrcující kritiku tohoto programu, který tam
byl poslán krátce po jejím příchodu na ministerstvo, a ona ho musela začít rychle upravovat. Právě tento dokument
by Šojdrová chtěla mimo jiné vidět.     Ministryně znovu zopakovala, že spolupráce s CzechInvestem na implementaci
programu je přirozená, protože na něj navazuje operační program ministerstva průmyslu a obchodu, agentura je na ni
údajně také lépe připravena než ministerstvo školství. Kuchtová ČTK řekla, že do Bruselu by se tento program mohl
znovu dostat asi za měsíc.     Šojdrová však není spokojena ani s rozdělením pravomocí souvisejícím s programy na
samotném ministerstvu. Nelíbí se jí, že po odchodu náměstka Marka Mory, s jehož prací nebyla Kuchtová spokojena,
je bude mít na starosti náměstek Jaromír Soukup.     Řekla, že jde o střet zájmu, a naznačila, že by přes svoji mediální
agenturu Médea mohl ovlivňovat média. Soukup to však popřel. Kuchtová dodala, že na zprostředkování se bude podílet
celý úřad.     Poslanci opozice dnes opakovaně vyzvali členy koalice, aby si spory nejdříve řešili mezi sebou, protože
pak nepůsobí důvěryhodně. Kuchtové se v pondělí zastal ve sporu premiér Mirek Topolánek.   
 Pavla Palaščáková rot


